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PROTOKÓŁ NR 37/22 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  

z dnia 28 lutego 2022 r. 
  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.10 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Sekretarz Powiatu Andrzej 
Krzemiński, Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz oraz naczelnicy. 
Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i w trybie zdalnym obradowania poprowadził 
przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było analiza  
i opiniowanie projektów uchwał na XXXV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 37 posiedzenia Komisji Spaw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie - zdalny tryb obradowania - został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 36/22 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XXXV sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 

I. Sprawozdanie za 2021 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Gryfiński (druk  
nr 3/XXXV);  

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że analiza danych z roku 2021 pokazuje, że średnie miesięczne wynagrodzenie 
nauczycieli jest wyższe od wymaganego przepisami Karty Nauczyciela. Wynika to zarówno  
z ustalonych ustawowych kwot płacy zasadniczej, jak również z „Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński”, 
który reguluje pozostałe składniki wynagrodzenia: dodatki motywacyjne i funkcyjne, dodatek 
za wychowawstwo klasy oraz dodatki za warunki pracy (trudne/uciążliwe). Jak wynika  
z analizy danych, wydatkowana łącznie w 2021 r. suma środków na wynagrodzenia 
nauczycieli w kwocie 18 670 576,29 zł, jest wyższa od minimum określonego w ustawie 
Karta Nauczyciela o kwotę 2 771 809,21 zł. Jeżeli chodzi o strukturę zatrudnienia nauczycieli 
to: nauczyciele dyplomowani (63%), nauczyciele mianowani (25%), pozostali (12%) to 
nauczyciele kontraktowi i nauczyciele stażyści. Do sprawozdania została dołączona 
informacja opisowa przedstawiająca szczegółowo dane dotyczące liczby etatów oraz 
wydatków poniesionych na wynagrodzenia w rozbiciu na poszczególne składniki zawarte  
w Karcie Nauczyciela.  
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Wideokonferencję opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień.  

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego 
Waldemar Derkacz. 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia „Programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2025” (druk nr 4/XXXV);  

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Waldemar Derkacz powiedział,  
że „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego Powiatu Gryfińskiego na lata 2022 – 2025” realizowany będzie przez 
służby, inspekcje i straże oraz inne jednostki organizacyjne powiatu. Został on poddany 
konsultacjom przez przedstawicieli Policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, jak 
również przez członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Na posiedzeniu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Gryfińskiego, które odbyło się w dniu 7 grudnia 2021 r. 
pozytywnie zaopiniowano projekt Programu. Zgodnie z art. 12 pkt 9b ustawy o samorządzie 
powiatowym uchwalanie „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego”, należy do wyłącznej właściwości Rady 
Powiatu. Program uwzględnia wszelkie aspekty zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego z uwzględnieniem zagrożeń występujących 
w powiecie gryfińskim. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że Program nie mógł przewidzieć 
bieżących problemów. Czy Powiat jest przygotowany do przyjęcia uchodźców? 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Waldemar Derkacz powiedział,  
że działania będą podejmowane na bieżąco, zgodnie z procedurami Planu bezpieczeństwa  
i Powiatowego Planu Zarządzania Kryzysowego, w przypadku migracji ludności. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że mimo całej spontanicznej pomocy  
do sprawy trzeba podejść spokojnie i rozważnie z tego względu, że mamy do czynienia  
ze stanem wojny na Ukrainie. W tej chwili pomoc przebiega dwutorowo koordynowana  
i zarządzana przez centra rządowe, w naszym przypadku przez Wojewodę Zachodnio-
pomorskiego, w co jesteśmy włączani. Zarówno gminy i powiaty znają procedury 
instytucjonalne. Wojewoda posiada zasób informacji i bazę danych, co do punktów 
lokowania przybywających osób. Przechodząc przez punkty rejestrowe ludzie kierowani są 
czy to na własną rękę czy też są przewożeni do konkretnego województwa (np. w Szczecinie 
na ul. Piastów jest tzw. punkt recepcyjny, który rozlokowuje osoby do wyznaczonych 
zasobów wykazanych u Wojewody). W Powiecie Gryfińskim np. Gmina Gryfino i Chojna 
zadeklarowały takie miejsca. Powiat będzie rozszerzał i zgłaszał miejsca do zasobów, 
ponieważ np. zgłosiła się ze swoim potencjałem i możliwością przyjęcia 10 osób placówka  
w Goszkowie, z którą umowa będzie zawierana przez powiat. Na dzień dzisiejszy te punkty 
będą działały tak, jak punkty izolacyjne w czasie pandemii. Dotychczas punkty rejestrowe  
w województwie zachodniopomorskim zarejestrowały 150 osób, chociaż wiadomo,  
że przyjechało dużo więcej osób. Jest jeszcze drugi kanał pomocy, po przejściu granicy ludzie 
korzystają z pomocy obecnych tutaj rodzin. Jeżeli nie będą przechodzili od razu przez punkty 
rejestrowe to w przyszłości wyniknie z tego problem, bo nie będą traktowani jak uchodźcy 
uciekający przed wojną, a de facto przecież są nimi. Wszelkie procedury, jak brak paszportu, 
przekładane są na później. Nie ma jeszcze specustawy, ale uchodźcy też mają być 
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przyjmowani bez żadnych procedur przez POZ-ty, szpitale i specjalistów. W tych 
deklarowanych punktach muszą być przygotowane: łóżka, wyżywienie itd. W sobotę była 
przeprowadzana akcja, aby do takiego punktu dostarczyć niezbędne łóżka. Z drugiej strony 
przebiega spontaniczna pomoc od ludzi. Od wtorku będzie uruchomione w dwóch 
powiatowych lokalizacjach punkty zbiórek, ale również skoordynowane z głównym 
magazynem Wojewody, który z kolei skoordynowany jest z magazynem rezerw 
materiałowych. Po zebraniu darów (zostanie podany komunikat z potrzebami) dla terenów 
objętych wojną i ludzi koczujących na przejściach granicznych. Są to zgodnie z instrukcją 
Wojewody: odzież i okrycia (nowe), koce, śpiwory, podkładki pod materace, środki higieny, 
żywność długoterminowa, baterie, zapałki, świece i zapasy pierwszej pomocy. Po zebraniu 
niezbędnych rzeczy będziemy przewozić je do magazynu Wojewody mieszczącego się na 
nabrzeżu. Magazyny będą otwarte przez 24 godziny na dobę i zostaną zlokalizowane  
w szkołach (LO) w Gryfinie a drugi w Chojnie. Oczywiście inne dary też będą przyjmowane  
i przekazywane do Wojewody. Większość osób przechodzących punkty recepcyjne  
na granicach rozjeżdżają się po Polsce do swoich rodzin. Do tego należy podchodzić 
rozważnie i mieć na uwadze, że nasze działania są czarno-białe, a o pomoc zaczynają się 
również zgłaszać osoby przebywające i pracujące od dłuższego czasu w Polsce. Pomoc jest 
konkretnie skierowana dla osób uciekających przed wojną. Takie rzeczy też się niestety 
zdarzają. Na pomoc należy patrzeć długofalowo, nie na tydzień czy dwa. Jeżeli te grupy się 
tutaj faktycznie pojawią to trzeba będzie pomyśleć o takich działaniach, jak ich włączać  
w naszą społeczność (lecznictwo, edukacja, praca). Każda pomoc ma swoje granice  
i nie wszystkiemu uda się podołać. Każda pomoc jest doceniana, ale tam są prowadzone 
działania wojenne i ludzie, którzy tam jadą z pomocą mogą po prostu zginąć. Duże 
spiętrzenie ludzi na granicach powoduje problemy komunikacyjne, a po drugiej stronie 
granicy jest wiele zagrożeń nawet dla pomocy humanitarnej. Pomoc musi być 
usystematyzowana. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Wideokonferencję opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Waldemar Derkacz. 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na nabycie na rzecz Powiatu Gryfińskiego, w drodze darowizny, nieruchomości 
zabudowanej, położonej w obrębie ewidencyjnym Pniewo, gmina Gryfino (druk 
nr 5/XXXV);  

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że przedmiotowa nieruchomość położna  
w obrębie Pniewo stanowi własność Gminy Gryfino. Jest to pawilon, w którym znajdują się 
cztery sale administracyjne, sala rewitalizacyjna oraz 9 sal edukacyjnych. Przedmiotowy 
pawilon został wyremontowany w 2012 roku przez Powiat za kwotę około 867 000 zł.  
Od 2003 roku pomiędzy Powiatem a Gminą podpisana była umowa użyczenia  
na użytkowanie tego obiektu. W trakcie korespondencji Gmina wyraziła wolę przekazania  
w drodze darowizny obiekt na rzecz Powiatu, oraz podjęła uchwałę Rady Miejskiej  
w Gryfinie o przekazaniu nieruchomości na rzecz Powiatu. W celu przejęcia na własność 
nieruchomość od Gminy, w/w projekt uchwały został przekazany pod obrady Rady.  
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego w drodze 
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego (druk  
nr 6/XXXV);  

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że podstawowym aktem regulującym 
kwestie związane z drogami jest ustawa o drogach. W przypadku skrzyżowania dróg różnej 
kategorii, ustawa wychodzi naprzeciw zarządcom drogi niższej kategorii. W tej konkretnej 
sytuacji na skrzyżowaniu łączy się droga wojewódzka nr 120 (ul. Niepodległości) z drogą 
powiatową nr 1350Z (ul. Binowska). Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich  
w Koszalinie, który jest zarządcą w/w drogi wojewódzkiej, na której został przeprowadzony 
remont, w celu uregulowania stanu prawnego w/w nieruchomości wystąpił z prośbą  
o wyrażenie zgody na dokonanie jej darowizny na rzecz Województwa 
Zachodniopomorskiego. Koszty sądowe i notarialne związane z nabyciem nieruchomości 
pokryje ZZDW w Koszalinie.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego w drodze 
darowizny nieruchomości stanowiących własność Powiatu Gryfińskiego (druk  
nr 7/XXXV);  

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że sytuacja jest taka sama jak w wyżej 
omówionym projekcie uchwały, a dotyczy nieruchomości położonych w obrębie 
ewidencyjnym 3 miasta Moryń. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 
nieruchomości (druk nr 8/XXXV);  

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 
zgody na zawarcie na czas nieoznaczony kolejnej umowy najmu pomieszczenia biurowego 
wraz z udziałem w częściach wspólnych, usytuowanego na II piętrze budynku 
zlokalizowanego na nieruchomości położonej w obrębie 3 miasta Chojna, przy ul. Dworcowej 
1. Z uwagi na kończący się czas obowiązywania umowy najemca wystąpił z wnioskiem  
o wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy przedmiotowego pomieszczenia na czas 
nieoznaczony. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
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(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 
nieruchomości (druk nr 9/XXXV);  

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 
zgody na zawarcie na czas nieoznaczony kolejnej umowy najmu pomieszczenia biurowego 
wraz z udziałem w częściach wspólnych, usytuowanego na II piętrze budynku 
zlokalizowanego na nieruchomości położonej w obrębie 3 miasta Chojna, przy ul. Dworcowej 
1. Z uwagi na kończący się czas obowiązywania umowy najemca wystąpił z wnioskiem  
o wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy przedmiotowego pomieszczenia na czas 
nieoznaczony. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Wideokonferencję opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

 i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2022 rok (druk nr 10/XXXV);  

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz przedstawiła zmiany  
do budżetu powiatu. Pierwsza zmiana dotyczy Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym 
Czarnowie dostosowania do klasyfikacji budżetowej planu dochodów osiąganych przez 
jednostkę w zakresie najmu, dzierżawy. Kolejna zmiana dotyczy planu wydatków Starostwa 
Powiatowego pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej. Zmiana planu jest konieczna  
w związku ze zmianą rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie szczegółowej klasyfikacji 
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł 
zagranicznych w zakresie ujmowania wydatków w rozdziale 75020. Ostatnia zmiana dotyczy 
Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie w sprawie zwiększenia planu dochodów  
i wydatków jednostki w związku z otrzymaną darowizną pieniężną z Nadleśnictwa Gryfino w 
wysokości 3 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk  
nr 11/XXXV);  

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że zgodnie 
ze zmianami w budżecie w 2022 roku dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego, które odzwierciedlone zostały w załączniku nr 1. Natomiast  
w załączniku nr 2 dokonano korekty wysokości przedsięwzięć: kompleksowe wyposażenie 
nowo wybudowanego Szpitala Powiatowego w Gryfinie oraz w związku ze zmianami dotacji 
wysokości kwot przyznanych przez Wojewodę na prowadzenie Domów Pomocy Społecznej 
w Dębcach, w Moryniu i w Trzcińsku-Zdroju. 
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 5 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 
 
- brak. 
 
Na tym posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.10. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 

 
 
 
 


